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ဇြန္ ၂၉၊ ၂၀၁၈ 

ရခုိင္ျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ႔ ဘ႑ာေရး၊ 
အခြန္၊ စီးပြားေရးဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ေအးသိန္း 
ကုိ ျဖဳတ္ခ်ႏုိင္ေရး စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈမ်ားအား 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာတြင္ 
ေအာင္ျမင္မႈ မရရွိဘဲ ျပစ္တင္ခံရမႈမ်ားသည္ 
မမွန္ကန္ဟု ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။

ဇြန္လ ၂၉ ရက္ေန႔တြင္ ျပဳလုပ္သည့္ 
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး 
တြင္ အဆုိပါကိစၥအား မဲခြဲဆုံးျဖတ္ရာတြင္ 
မဲေပးပုိင္ခြင့္ရွိသူ ၄၆ ဦးတြင္ တက္ေရာက္သူ 
၄၄ ဦးက မဲေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ဝန္ႀကီးအား 
စြပ္စြဲမႈမွာ မွန္ကန္သည္ဟု ေထာက္ခံမဲ ၂၅ 
မဲ၊ ကန္႔ကြက္မဲ ၉ မဲ ႏွင့္ ပယ္မဲ ၁၀ အသီးသီး 
ရရွိခဲ့ၾကသည္။

မဲခဲြရာတြင္ ပယ္မဲ ၁၀ မဲသည္ တပ္ 
မေတာ္ဘက္မွ မဲမ်ားျဖစ္သည္ဟု လႊတ္ 
ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးႏုိင္ေႂကြေအးက မီဒီ 
ယာမ်ားသုိ႔ ေျပာသည္။

စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈအဆုိ ေအာင္ျမင္ရန္ 

 ဇြန္လ ၂၉ ရက္ေန႔ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းေဝးတြင္ ေတြ႔ရသည့္ ဝန္ႀကီး 

ဦးေက်ာ္ေအးသိန္း။  (ဓာတ္ပုံ - RiA)

ရခိုင္ျပည္နယ္   စီမံဘ႑ာ၀န္ႀကီးကုိ   စြပ္စဲြျပစ္တင္သည့္   အဆို ႐ႈံးနိမ့္

သုံးပုံတစ္ပုံေထာက္ခံမဲ ၃၁ မဲ မရရွိခဲ့ေသာ 
ေၾကာင့္ စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈ မေျမာက္ခဲ့ေၾကာင္း 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒က ေျပာသည္။ 

ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ရခိုင္ 
အမ်ဳိးသားပါတီ(ANP)မွ ကိုယ္စားလွယ္ ၂၃ 
ဦးျဖင့္ ေနရာအမ်ားဆုံးရရွိၿပီး ဒီခ်ဳပ္မွ ရွစ္ဦး၊ 
ျပည္ခိုင္ၿဖိဳးမွသုံးဦးႏွင့္ တပ္မေတာ္သား 
ကိုယ္စားလွယ္ ၁၂ ဦး ရွိသည္။

ဝန္ႀကီးဦးေက်ာ္ေအးသိန္းသည္ ဘ႑ာ 
ေရး ႏွစ္အလိုက္ ျပည္နယ္၏ ခြင့္ျပဳရန္ပံုေငြ 
မ်ားကို ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္း၊ စည္းကမ္းႏွင့္ 
အညီေဆာင္ရြက္ႏိုင္ျခင္းမရွိဟုဆိုကာ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ ၁၂ ဦးက 
လက္မွတ္ေရးထုိး တိုင္ၾကားခ်က္ျဖင့္ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ စြပ္စြဲျပစ္တင္ခံခဲ့ရျခင္း 
ျဖစ္သည္။

ယခု ဝန္ႀကီးမတုိင္မီ ျပည္နယ္စည္ပင္
သာယာေရးဝန္ႀကီးေဟာင္း ဦးမင္းေအာင္ 
ကုိလည္း ႏုိင္ငံတာဝန္ေက်ပြန္စြာ ထမ္း 
ေဆာင္ႏုိင္ခဲ့ျခင္းမရွိဟုဆုိကာ ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ကအဆုိျပဳ မဲခြဲဆုံးျဖတ္ၿပီး ႏုိင္ငံ 
ေတာ္သမၼတ၏ အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ဝန္ႀကီး 
ရာထူးမွ ျဖဳတ္ခ်ခဲ့သည္။
(ကုိးကား- မဇၥၽိမ၊ 7daydaily) 

လႊတ္ေတာ္ဒုတိယပုံမွန္အစည္းအေ၀းမွ အ႒မပုံမွန္ 

အစည္းအေ၀းအထိ ကတိကဝတ္ျဖစ္ခဲ့ေသာ ေမးခြန္း 

မ်ားႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး သက္ဆိုင္ရာဌာနမ်ား၏ ေဆာင္ 

ရြက္ထားရွိမႈအေျခအေနအား (၂၈-၆-၂၀၁၈)ရက္ေန႔ 

တြင္ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အစိုးရ၏ 

အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင့္တာ၀န္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ 

ေရးေကာ္မတီက ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးခ့ဲသည္။ 

(ကုိးကား- Sagaing Region Hluttaw)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၈

ဇြန္ ၂၂၊ ၂၀၁၈

ေျမစြန္႔လႊတ္လွဴဒါန္းေၾကာင္း ေခါင္းစဥ္ 
တပ္၍ ေတာင္သူမ်ားထံမွ တုိင္းအစိုးရ 
ေျမသိမ္းယူျခင္းမ်ဳိးကို လႊတ္ေတာ္က လက္ 
မခံေၾကာင္း ေဒၚစႏၵာမင္းက ေျပာၾကား 
သည္။

ရန္ကုန္တုိင္းတြင္ စီမံကိန္းျပဳလုပ္ရန္ 
ေျမသိမ္းယူျခင္းကို မိမိပိုင္ေျမ စြန္႔လႊတ္ 
လွဴဒါန္းေၾကာင္း  လကမ္တွ္ေရးထုိးခိငု္းမႈမ်ား 
ရွိေနျခင္းသည္ လုပ္ထုံး၊ လုပ္နည္းႏွင့္ ညီ၊ 
မညီသိရွိလုိေၾကာင္း ဆိပ္ႀကီးခေနာင္ တိုၿမိဳ႕ 
နယ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚစႏၵာမင္း 
က ဇြန္လ ၂၁ ရက္  တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္၌ ေမးခြန္းထုတ္သည္။

တုိင္းအစိုးရသည္ လႈိင္သာယာၿမိဳ႕နယ္ 
အလယ္ရြာရွိ ေျမ ၂၄၃ ဒသမ ၆၂ ဧကတြင္ 
ကုန္း တြင္းဆိပ္တည္ေဆာက္ရန္ ေျမသိမ္း 
ဆည္းရာ၌ ေတာင္သူမ်ားကုိ ေျမစြန္႔လႊတ္ 
လွဴဒါန္းေၾကာင္း လက္မွတ္ေရးထိုးခိုင္းမႈ ရွိ 
သည္ဟု ၎ကဆုိသည္။

''ယေန႔ေခတ္အခါမွာ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕လို 
ေနရာႀကီးမွာ မိမိ ပိုင္ဆုိင္ၿပီး လုပ္ငန္းလုပ္ 
ကုိင္ေနတဲ့ ေျမေနရာမွာ သဒၶါတရားထက္ 
သန္စြာနဲ႔ အစုိးရကုိလွဴတယ္ဆုိတာ သဘာ၀ 
က်ပါသလား""ဟု ေဒၚစႏၵာမင္းက ေမးခြန္း 

လက္မခံႏုိင္ပါဘူး။ တကယ္လွဴဒါန္းတယ္ 
ဆုိရင္ မည္သည့္ေလ်ာ္ေၾကးကိုမွ် ေပးေလ်ာ္ 
စရာမလိုပါဘူး။ လွဴဒါန္းျခင္းအတြက္ ဂုဏ္ 
ျပဳမွတ္တမ္းလႊာသာ ေပးရမွာျဖစ္ပါတယ္"" 
ဟု ၎ကေျပာသည္။

ရန္ကုန္တုိင္းအစုိးရသည္ ေတာင္သူမ်ား 
ပိုင္သည့္ေျမမွ ၈၀ ရာခိုင္ႏႈန္းကို ႏုိင္ငံေတာ္ 
က စီမံကိန္းအတြက္ သိမ္းယူၿပီး ၂၀ ရာခိုင္ 
ႏႈန္းကို အဆုိပါေတာင္သူမ်ားအတြက္ ၿမိဳ႕ 
ေျမအျဖစ္ ေျပာင္းလဲေပးအပ္သည့္စနစ္ကို 
က်င့္သုံးျခင္းျဖစ္သည္။ ေတာင္သူမ်ားအေန 
ျဖင့္ ၎တို႔ပိုင္သည့္ လယ္ေျမ၏ ၂၀ ရာခုိင္ 
ႏႈန္းကို အျခားနည္း ေျပာင္းလဲအသုံးျပဳခြင့္ရ 
သည့္ ၿမိဳ႕ေျမအျဖစ္ ပိုင္ဆုိင္ခြင့္ရရွိမည္ကို 
နားလည္သေဘာေပါက္သျဖင့္ အစုိးရကုိ 
ေပးအပ္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ ၎တုိ႔၏ ဆႏၵ 
ျဖင့္ ၀န္ခံကတိျပဳလက္မွတ္ေရးထိုးျခင္းျဖစ္ 
သည္ဟု ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီး စိုက္ပ်ဳိး 
ေရး၊ ေမြးျမဴေရး၊ သစ္ေတာႏွင့္စြမ္းအင္ 
၀န္ႀကီး ဦးဟံထြန္းက ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့ 
သည္။

တုိင္းအစိုးရသည္ စီမံကိန္းအတြက္ ေျမ 
သိမ္းယူျခင္းကို ဥပေဒစည္းမ်ဥ္းသတ္မွတ္ 
ခ်က္အတိုင္းသာ ေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း 
ဦးဟံထြန္း က ဆုိသည္။
(ကုိးကား- 7daydaily) 

ေျမစြန္႕လႊတ္လွဴဒါန္းေၾကာင္း  ေခါင္းစဥ္တပ္၍  တုိင္းအစိုးရက  ေျမသိမ္းျခင္းကို   ေဒၚစႏၵာမင္း  ေမးခြန္းထုတ္

ဓာတ္ပံု-Yangon Region Government

ထုတ္သည္။
''ေျမကိုသိမ္းယူရန္အတြက္ လုပ္ထုံး 

လုပ္နည္း မွန္ကန္စြာနဲ႔ ေျမကိုသိမ္းယူတတ္ 
ဖုိ႔ လိုအပ္ပါ တယ္။ ယခုလို မိမိပိုင္ဆုိင္တဲ့ေျမ 
ကို စြန္႔လႊတ္လွဴဒါန္းတယ္လို႔ ေခါင္းစဥ္တပ္ 
ၿပီးေတာ့ သိမ္းယူျခင္းမ်ဳိးကို လႊတ္ေတာ္က 

ဇြန္ ၂၈၊ ၂၀၁၈ 

တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီး အေသးစားေငြေခ်းလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္း 
ႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ အႀကံျပဳခ်က္မ်ားကို သတ္မွတ္ပုံစံတြင္ ျဖည့္ကာ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္႐ုံးႏွင့္ ထားဝယ္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအဖြဲ႕(DDA)ထံ ေပးပို႔ႏိုင္ 
ေၾကာင္း တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာ 
ေကာ္မတီဥကၠ႒ ဦးဗိုလ္ေထြးက ေျပာသည္။

အေသးစားေငြေခ်းလုပ္ငန္းဆိုင္ရာ ဥပေဒမူၾကမ္းကို ခ႐ိုင္ၿမိဳ႕ႀကီး 
မ်ားတြင္ ရွင္းလင္း ပြဲျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ၿပီး ယင္းရွင္းလင္းပြဲမ်ားမၿပီးဆုံးမီ 
ယင္းဥပေဒမူၾကမ္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ျပင္ဆင္လိုသည့္ အႀကံျပဳခ်က္ 
မ်ားကို ေပးပို႔ႏိုင္ေၾကာင္း ဦးဗိုလ္ေထြးက ဆိုသည္။

''ဒါမွလည္း ဒီဥပေဒဟာ မိုးက်ေရႊကိုယ္မဟုတ္ဘဲနဲ႔ ငါတို႔သိခဲ့ရ 
တယ္၊ ပါဝင္ခဲ့ရတယ္ဆိုတဲ့ အေျခအေနမ်ဳိး ယဥ္ေက်းမႈကို ကြၽန္ေတာ္ 

တို႔ ဖန္တီးယူျခင္းျဖစ္ပါတယ္""ဟု ၎က ေျပာသည္။
အဆိုပါ ဥပေဒၾကမ္းရွင္းလင္းပြဲကို ထားဝယ္ၿမိဳ႕တြင္ ဇြန္လ ၂၁ 

ရက္က က်င္းပခဲ့ၿပီး ၿမိတ္ၿမိဳ႕ႏွင့္ေကာ့ေသာင္းၿမိဳ႕တို႔တြင္ မည္သည့္ 
အခ်ိန္လုပ္ေဆာင္မည္ကို မသိရေသးေပ။

ယင္းဥပေဒမူၾကမ္းကို တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဒသမပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳမည္ျဖစ္ၿပီး ဥပေဒအသက္ဝင္လာပါက 
ေငြေခ်းလုပ္ငန္းႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ ျပႆနာမ်ားေလ်ာ့နည္းလာမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးဗိုလ္ေထြးကဆိုသည္။ ယခုလႊတ္ေတာ္သက္တမ္း 
အတြင္း လက္ရွိအခ်ိန္ထိ ယစ္မ်ဳိးခြန္ဥပေဒ၊ တိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္ 
သာယာေရးဥပေဒ၊ တိုင္းေဒသႀကီးျပတိုက္ႏွင့္ စာၾကည့္တိုက္မ်ား 
ဥပေဒစသည့္ ဥပေဒေပါင္း ၁၂ ခုကို အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့ၿပီး ျဖစ္ 
ေၾကာင္း တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ထံမွ သိရသည္။ 
(ကုိးကား- www.daweiwatch.com)

တနသၤာရီ  အေသးစားေငြေခ်းလုပ္ငန္းဥပေဒၾကမ္း  အႀကံျပဳႏိုင္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၈

ဇြန္ ၂၈၊ ၂၀၁၈

အခန္း ၃၃ ခန္းႏွင့္ ပုဒ္မ ၃၉၈ ခု ပါ၀င္သည့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္
သာယာေရးဥပေဒသစ္ကို ဇြန္လ ၂၇ ရက္တြင္  ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္၌ အတည္ျပဳခဲ့ၿပီး ၂၈ ရက္ေန႔တြင္ တုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳး 
မင္းသိန္းက လက္မွတ္ေရးထုိးအတည္ျပဳခဲ့သည္။ 

''ဒီဥပေဒဟာ အနာဂတ္ ျမန္မာႏုိင္ငံရဲ႕အေရးႀကီးေသာ စီးပြားေရးၿမိဳ႕ 
ေတာ္ႀကီးကို ေမာင္း ႏွင္သြားမယ့္ ဥပေဒျဖစ္ပါတယ္""ဟု ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳး 
မင္းသိန္းက ေျပာသည္။

အသစ္ျပ႒ာန္းသည့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒတြင္ 
အစုိးရကခန္႔ထားသည့္ ေကာ္မတီ၀င္ငါးဦး၊ ျပည္သူလူထုက ေရြးခ်ယ္ 
တင္ေျမႇာက္သည့္ ေကာ္မတီ၀င္ေျခာက္ဦး စုစုေပါင္း ၁၁ ဦး ရွိလာမည္ 
ျဖစ္သည္။ ထူးျခားခ်က္အျဖစ္ ဒုတိယၿမိဳ႕ေတာ္၀န္အတြက္ ျပည္သူလူထုက 
ေရြးခ်ယ္ထားသည့္ ေကာ္မတီ၀င္ထဲမွတစ္ဦးကို ေကာ္မတီ၀င္ ၁၁ ဦးက 
လွ်ဳိ႕၀ွက္ဆႏၵမဲျဖင့္ ေရြးခ်ယ္မည္ျဖစ္သည္။ ဥပေဒသစ္တြင္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ 
ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ျခင္းမျပဳႏိုင္ရန္လည္း ျပ႒ာန္းထား သည္။

ထို႔အျပင္ လံုၿခံဳေရးႏွင့္စည္းကမ္းထိန္းသိမ္းေရးပိုင္းကို  လြတ္လပ္စြာ 
ဖြဲ႕စည္းခြင့္ထည့္သြင္းထားၿပီး ျပစ္မႈ၊ ျပစ္ဒဏ္ပိုင္းတြင္ တာ၀န္ပ်က္ကြက္ 
သည့္ စည္ပင္၀န္ထမ္းမ်ားကို ႏုိင္ငံ့၀န္ထမ္း ဥပေဒ၊ တည္ဆဲဥပေဒမ်ားျဖင့္ 
အေရးယူမည့္အခ်က္မ်ား ထည့္သြင္းထားသည္။

ယခင္က စည္ပင္သာယာ ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပရာတြင္ အိမ္ေထာင္စု 
တစ္စုလွ်င္ တစ္ဦးသာ မဲေပးရၿပီး ယခုဥပေဒသစ္၌ အသက္(၁၈)ႏွစ္ ျပည့္ 
ၿပီး သူတုိင္း မဲေပးခြင့္ရရွိမည္ျဖစ္သည္။ ေရြးေကာက္ပြဲဆိုင္္ရာ နည္းဥပေဒ 
ကို ေရးဆြဲၿပီးျဖစ္ကာ ေရြးေကာက္ပြဲကိုလည္း အျမန္ဆံုးျပဳလုပ္မည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။

ေရြးေကာက္ပြဲမ်ားတြင္လည္း ကိုယ္စားလွယ္အျဖစ္ အေရြးခံလိုသူမ်ား 
အေနျဖင့္ အသက္ (၂၅) ႏွစ္ျပည့္ၿပီးသူ၊ ႏုိင္ငံသား မိဘႏွစ္ပါးမွ ေမြးဖြား 
ေသာ  ႏုိင္ငံသားျဖစ္သူ၊ ေရြးေကာက္တင္ေျမႇာက္ခံရခ်ိန္ႏွင့္ တစ္ဆက္ 
တည္း သက္ဆိုင္ရာမဲဆႏၵနယ္ေျမတြင္ အနည္းဆံုးသံုးႏွစ္ အေျခခ်ေနထိုင္ 
သူ၊ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရြးေကာက္ပြဲ နည္းဥပေဒတြင္ သတ္ 
မွတ္ထားသည့္ အရည္အခ်င္းမ်ားႏွင့္ျပည့္စုံလွ်င္ ၀င္ေရာက္ယွဥ္ၿပိဳင္ႏိုင္သည္။

အဆိုပါစည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကို ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီမွ ျပင္ပပညာရွင္မ်ားႏွင့္ ရက္ေပါင္း ၉၀ 
ေက်ာ္ၾကာ ျပင္ဆင္ၿပီးေနာက္ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းႏုိင္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္ဟု 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတင္ေမာင္ထြန္းက ေျပာသည္။

မူလကနဦးက တုိင္းေဒသႀကီးအစိုးရမွတင္သြင္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္း 
တြင္ ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္း 
မ်ား၌ ဝင္ေရာက္ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံႏုိင္သည့္ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ား ပါဝင္ေသာ္လည္း 
ယခုအတည္ျပဳသည့္အခါတြင္ အဆိုပါျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားပါဝင္သည့္အခန္း
တစ္ခုလံုးကိုပယ္ဖ်က္ႏုိင္ခဲ့သည္ဟု မဂၤလာေတာင္ညြန္႔ၿမိဳ႕နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ဦးလွေဌးက ဆုိသည္။ အဆိုပါဥပေဒကို ၁၉၂၂ ႏွင့္ ၂၀၁၃ 
ျမဴနီစီပယ္အက္ဥပေဒကိုအေျခခံ၍ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ 
ႏွင့္ ရန္ကုန္ၿမိဳ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာ ေရးေကာ္မတီတို႔ ပူးေပါင္းကာ အခ်ိန္ 
ယူျပင္ဆင္ ေရးဆြဲျခင္းျဖစ္သည္။ (ကုိးကား- မဇၥၽိမ၊ 7daydaily) 

ဇြန္ ၁၄ ၊ ၂၀၁၈

ပစၥည္းမ်ားဝယ္ယူျခင္းႏွင့္ လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ဘတ္ဂ်က္ 
လ်ာထားေတာင္းခံရာ၌ စည္းစနစ္တက်မရွိသည့္အျပင္ အသံုး 
စရိတ္မ်ား ေဖာင္းပြေနသည့္ ကယားျပည္နယ္ယ္အစိုးရအဖြဲ႔၏ 
ဘ႑ာေရးစီမံခန္႔ခြဲသံုးစြဲေနမႈကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
က အျပင္းအထန္ ေဝဖန္လိုက္သည္။

ျပည္သူ႔ဘ႑ာေငြမ်ားသံုးစြဲရာ၌ နေမာ္နမဲ့ႏိုင္ေသာ ျပည္ 
နယ္အစိုးရကို ေနာက္ေနာင္မျပဳလုပ္ရန္ ကယားျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႔ေငြစာရင္းေစာင့္ၾကည့္စစ္ေဆးေရးေကာ္ 
မတီဥကၠ႒ ဦးသိန္းေအာင္စဲရယ္က ၎တို႔၏အစီရင္ခံစာ 
ဖတ္ၾကားရာတြင္ ထည့္သြင္းသတိေပးလိုက္သည္။

ျပည္နယ္ရန္ပံုေငြတြင္ ပါဝင္သည့္ဌာန ၂၃ ခု၏ ေငြစာရင္း 
ကို စစ္ေဆးခဲ့ရာ ဌာနအလိုက္ အသံုးစရိတ္သံုးစြဲမႈမ်ား လြန္စြာ 
ကြာဟေနသည္ဟု အဆိုပါအစီရင္ခံစာက ဆိုသည္။

ကယားျပည္နယ္ေက်းလက္ဦးစီးဌာနမွ အဆိုျပဳထားေသာ 
နန္႔တဘက္ေခ်ာင္းစီမံကိန္းသည္လည္း စီမံကိန္းအႀကီးစားျဖစ္ 
သည့္အတြက္ ျပည္ေထာင္စုမွတာဝန္ယူရမည့္ စီမံကိန္းျဖစ္ 
သည္။ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၂၅၁ ႏွင့္ တိုင္း/ျပည္နယ္ 
အစုိးရအဖြဲ႕ ဥပေဒပုဒ္မ ၃၃ တို႔ကို ခ်ဳိးေဖာက္ခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ 
၎ေကာ္မတီမွ ကန္႔ကြက္သည္။ ၎စီမံကိန္းသည္ က်ပ္သန္း 
ေပါင္း ၄၃၀၀ အသံုးျပဳမည့္ စီမံကိန္းႀကီးျဖစ္၍ ျပည္နယ္အဆင့္ 
ဘတ ္ဂ်ကမ္ ွေတာင္းခံျခင္းသည ္ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္း 
ႏွင့္ မညီၫြတ္ဟု ေဝဖန္သည္။ ထုိ႔ျပင္ အေဝးေျပးကားဂိတ္ 
လိုင္းေပါင္းစံု ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ရပ္နားစခန္း တည္ေဆာက္ရန္ 
အတြက္ က်ပ္သန္းေပါင္း ၁၀၀၀ခန္႔ လ်ာထားသည့္ကိစၥကို 
လည္း ေကာ္မတီမွ စိစစ္ေလွ်ာ့ခ်မည္ျဖစ္ဟု ဆိုသည္။

ကယားျပည္နယ္အစုိးရအဖြဲ႕၏ စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရး 
ဝန္ႀကီး ဦးေမာ္ေမာ္တင္ျပလာသည့္ စက္ယႏၲယားကိစၥတြင္ 
၂၀၁၅-၁၆ ဘ႑ာေရးႏွစ္ အစိုးရအဖြဲ႔၏ေငြလံုးေငြရင္း အသံုး 
စရိတ္ႏွင့္ ဝယ္ယူထားသည့္ ဘတ္ဂ်က္စာအုပ္၏ ပံုစံ ၁၂ တြင္ 
စက္ယႏၲယား ၁၀ စီး စာရင္းမေတြ႔ရွိျခင္းသည္ မ႐ိုးသားသည့္ 
လုပ္ေဆာင္မႈျဖစ္ၿပီး ဌာနပိုင္စာရင္းတြင္မေဖာ္ျပဘဲ ေဖ်ာက္ 
ထားျခင္းမွာ အဂတိလိုက္စားမႈဥပေဒႏွင့္ ၿငိစြန္းေနသည္ဟု 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးခင္ေမာင္ထြန္း(ခ)ေနာ္အီး 
(ဖ႐ူဆို-၂)က ေျပာသည္။ ယင္းကို ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္မွ 
ထိထိေရာက္ေရာက္ စစ္ေဆးေဖာ္ထုတ္ရန္လိုေၾကာင္း ၎က 
တိုက္တြန္း သည္။

အစိုးရအဖြဲ႕အေနျဖင့္ အဂတိလိုက္စားမႈတိုက္ဖ်က္ေရး 
ဥပေဒကို တိတိက်က်လိုက္နာရန္လိုေၾကာင္း ဦးေနာ္အီးက 
အႀကံျပဳေဆြးေႏြးသြားခဲ့သည္။   (ကုိးကား- ကႏၲာရဝတီတုိင္းမ္) 

ရန္ကုန္ၿမိဳ ႕ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒ   အတည္ျပဳျပ႒ာန္း ဘ႑ာေငြကို လက္လြတ္စပယ္သံုးေသာ 

ကယားျပည္နယ္အစိုးရ ဟု 

လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားေဝဖန္


